
國立政治大學 115學年度海外聯招會博士班簡章校系分則調查表 

 學院名稱：商學院 

學院名稱 商學院 

中文系所名稱 統計學系 

英文系所名稱 Department of Statistics  

中文網頁 https://stat.nccu.edu.tw 

英文網頁 https://stat.nccu.edu.tw/ 

聯合分發名額 2 全英語授課 否 

主要學群 數理化學群 次要學群 管理學群 

中文系所簡介 

本系博士班目標在於培養具備國際學術競爭力之統計專業人才。本系重視統

計理論訓練，培育博士生研究能力。本系鼓勵博士生參與國際研討會以及至

海外短期交換，以提升博士生國際視野以及移動能力。 

本系視審查需要辦理電話或視訊口試。 

英文系所簡介 

We aim at cultivating statistical professionals with respect to international academic 

competitiveness in our PhD program. We emphasize the training of statistical theory 

and cultivate the research ability of doctoral students. We encourage doctoral 

students to participate in international seminars and short-term exchanges overseas 

to enhance their international perspective and mobility. 

Video or phone interview might be required in the reviewing process. 

審查項目 

1. 最高學歷證明(必)：加蓋校印之畢業證書原文影本或學歷證明文件

（Diploma certificate or photocopy with imprinted seal by registrar of the 

issuing school.） 

2. 碩士班歷年成績單正本(必)：應經原畢業學校加蓋章戳或鋼印之碩士及大

學歷年成績單（Official transcripts of bachelor’s and master’s degree academic 

records with imprinted seal by registrar of the issuing school. ） 

3. 師長推薦函(必)：上傳電子檔方式：學生以 e-mail 邀請師長上傳  

4. 自傳(必)：請以中文或英文撰寫（Written in Chinese or English.） 

5. 讀書計畫書(必)：請以中文或英文撰寫（Written in Chinese or English.） 

6. 語言能力說明或相關證明文件(必)：中文或英文能力證明（Proof of Chinese 

language proficiency or English language proficiency.） 

7. 其他有利審查之資料(選)︰例如學術著作（e.g. academic publications.） 

 


